

國立中山大學工學院
博士研究生優秀畢業論文遴選標準
Criteria for the Selection of Outstanding Doctoral Dissertation
Award in the College of Engineering

96.12.27 經 96 學年度第 1 次院務會議訂定
107.07.25 經 106 學年度第 3 次院務會議修正
108.03.28 經 107 學年度第 3 次院務會議修正
115.01.28 經 114 學年度第 2 次院主管會議通過
115.03.17 經第 187 次教務會議核備

Approved at the 187th Academic Affairs Council meeting on March 17, 2026

一、本院「博士研究生優秀畢業論文」之遴選，應具備下列標準之一：

I. Applicants for the Outstanding Doctoral Dissertation Award in the College of Engineering (hereinafter referred to as the “College”) shall meet one of the following criteria:

(一) 至少已發表 1 篇 SCIE 論文。

(1) publishing at least one paper in SCIE journals

(二) 曾獲相關單位「學術論文獎」或「優秀論文獎」。

(2) receiving the Award for Academic Paper or the “Award for Outstanding Research Paper from relevant units

二、博士研究生優秀畢業論文由各系所依此遴選標準及本校「博士研究生優秀畢業論文獎勵辦法」推選後送院主管會議遴選。

II. Outstanding doctoral dissertations shall be recommended by individual departments and institutes in accordance with the criteria herein and the University’s *Guidelines on Awarding Outstanding Doctoral Dissertations*, and then shall be selected by the Management Meeting of the College.

三、為獎勵優秀博士畢業生，由各系所推薦排序第 1 名之博士畢業論文者，得獲本院頒發獎勵金新臺幣 1 萬元；惟已獲校級博士研究生優秀畢業論文獎者，不予重複獎勵。

III. To award outstanding doctoral graduates, those whose dissertations ranked first by their respective departments or institutes shall be eligible to receive a monetary award of TWD 10,000 from the College. However, recipients of the University’s Outstanding Doctoral Dissertation Award shall not receive this College award.

四、本遴選標準經院主管會議通過，送教務會議核備後實施，修正時亦同。

IV. The criteria are approved by the Management Meeting of the College and the Office of Academic Affairs before implementation. Amendments to the criteria shall follow the same procedure.